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Asian selostus Iitissä otettiin 1.8.2021 alkaen käyttöön valiokunta-malli uuden 

hallintosäännön myötä. Valiokuntia on kolme: elinympäristövaliokunta, 
elinvoima- ja resurssivaliokunta sekä palveluvaliokunta. Aiemmasta 
lautakuntamallista poiketen valiokunnat eivät tee päätöksiä, vaan antavat 
tarvittaessa ohjausta päätöksentekoon. Toisaalta kaikki valiokunnan 
jäsenet ovat valtuutettuja, jotka valiokunnissa osallistuvat asioiden 
valmisteluun ja ohjaukseen alusta alkaen.  

 
 Kussakin valiokunnassa on 5 jäsentä (puheenjohtaja mukaan lukien). 

Lisäksi valtuuston puheenjohtajalla ja kunnanhallituksen puheenjohtajalla 
on oikeus osallistua kokouksiin. 

 
 Toiminnan seurannan ja kehittämisen vuoksi valiokunnilta pyydettiin 

vuonna 2023 itsearviointia vuodesta 2022. Itsearvioinnin vastauksissa 
tuotiin esille useita valiokuntamallin kehittämistarpeita. Elinympäristö-
valiokunta ohjasi vuoden 2022 itsearvioinnin käsittelyssä seuraavaa: 

 
 - nykyisen mallin tarkastelussa on huomioitava, että se on lisännyt 

kunnanhallituksen työmäärää paljon 
- valiokunnilla tulisi olla päätösvaltaa  
- valiokuntien nykyinen jäsenmäärä on liian vähäinen  
- esim. Orimattilan malli voitaisiin ottaa kehitystarkastelussa huomioon 
- itsearviointia on syytä jatkaa jatkuvan parantamisen merkeissä. 
 
Vastaavaa itsearviointia ei ole tehty vuoden 2023 jälkeen. 
 
Elinympäristövaliokunnan toimikauden 2023-2025 päättyessä 
elinympäristövaliokunta tekee itsearvioinnin päättyvästä toimikaudesta. 
 
 

Valiokunnan ohjaus Elinympäristövaliokunta kävi kokouksessa itsearviointikeskustelun, jossa 
todettiin, että valiotyöskentely sinällään on sujunut hyvin, keskustelut, 
yhteistyö ja valmistelu on ollut hyvää, mutta valiokuntamalli ei tällaisenaan 
toimi, ja aiheuttaa turhautumista.  
 
Elinympäristövaliokunta päätyi päättyvän toimikauden itsearvioinnissaan 
samaan tulokseen kuin vuonna 2023: 
- nykyisen mallin tarkastelussa on huomioitava, että se on lisännyt 
kunnanhallituksen työmäärää paljon 
- valiokunnilla tulisi olla päätösvaltaa  
- valiokuntien nykyinen jäsenmäärä on liian vähäinen  
- esim. Orimattilan malli voitaisiin ottaa kehitystarkastelussa huomioon 
- itsearviointia on syytä jatkaa jatkuvan parantamisen merkeissä. 

 
 

 
 

 


